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 Formøde vedr. Årsmødet 2024 

 Bestyrelsen er samlet 8 pers. 

Flg. Punkter blev drøftet. 

 Grøn trepart  

 Opfølgning på aktuelle sager 

 Årsmøde blev planlagt 

 

Årsmødet 2024      
Fremmødte i alt 28 pers. 

Årsmøde blev indledt med sangen  

”Fjordene glimter nu klart som glas” af Nina Tofte Hansen  

Velkomst ved Gorm Wæhrens, formand. 

Jeg vil gerne på bestyrelsens vegne byde velkommen til årsmødet.  

I år indleder vi med en sang med tekst af Nina Tofte Hansen, skrevet i anledningen af 30 
fjorde 30 dage stafetten 21/8 2024. 

Sangen blev ledsaget af Gorm og Verner på guitar og harmonika  

 

Aftenens tema 

Vi har i år valgt at indbyde folkene fra foreningen Tastum Sø.  

Den flotte visualisering af Tastum Sø området, som "Foreningen for genoprettelse af 
Tastum Sø" har fået udarbejdet af arkitektfirmaet Schønherr fra Aarhus. 

Foreningens formand, Frederik Bragt samt Michael Rønde Andersen kunne fortæller om 
det helt unikke naturområde, som vi kan få tæt på Dommerby, Højslev St. og Nr. Søby. 
Der er virkelig flotte og spændende tiltag i vente – garanteret til stor glæde for indbyggere i 
kommunen, men også tiltag, der med tiden kan trække turister til byen. Der var en stor 
spørgelyst blandt de fremmødte. 

 



Inden Årsmøde blev der serveret kaffe og selvsmurte boller. 

 

Punkt. 1   valg af dirigent 

 Jan Opstrup   

    Valg af referent 

 Frank Kruse Jacobsen 

 

Punkt. 2   Bestyrelsens årsberetning 

Skive – Salling afdelingens drift.  

Vi har 700 medlemmer pr. oktober 2024.  

Bestyrelsen har holdt 8 bestyrelsesmøder. Der er nok at arbejde med.  

Arbejdsfordelingen er, at DNs sekretariat, Masnedøgade screener landbrugssagerne.  

Arne Krogh Pedersen har været fast mand på fredningen og sager om byggelinjer mm.  

Større sager gennemgår med støtte og hjælp fra DNs sekretariat. Vi har uvurderlig service 
fra DN Masnedøgade.  

De store opgaver med ture og møder er i sikre hænder på Anni Oppelstrup Blohm  og 
Verner Vangsgaard Hansen .  

Altid velbesøgte og gerne endnu flere på vores tur til Skovsgård på Langeland. Særdeles 
spændende at opleve hvordan natur kan komme til at se ud på en landbrugsejendom der 
får lov.  

1.Naturgruppen tager udfordringerne op, hvor der er en truet biodiversitet og/eller 
manglende mangfoldighed i naturen lokalt. 

Skive Flyveplads har vi været på konsulent på de arealer der skal laves naturarealer på.  

Glattrup stien arbejdes der på videre med, har forvaltningsplan sammen med kommunen, 
og Den Grønne Naturgruppe søger midler hjem.  

Odderen vil kunne være en hindring, men kommunen arbejder med miljøvurdering og har 
kamera oppe. Gorm Ws udtalelse til Folkebladet var ikke tænkt så skarp som journalistens 
pen, blot at odderen ikke må være en hindring for at stien etableres. Nina Tofte Hansen og 
Gorm havde god snak i området søndag. Selvfølgelig respekteres bilag IV arter. Odderen 
er et strejfdyr og bruger ikke området som ædeplads ej yngleplads.  

 

2.Limfjordsgruppen er i tæt samarbejde med andre DN afdelinger omkring Limfjorden. 
Dette sker og koordineres af Limfjordsgruppens. Gruppen er meget optaget at få noget 
gjort ved fjordens sørgelige forfatning efter mange års forsømmelser.  



I 2023 blev nedsat Kystvandrådet for den centrale del af Limfjorden. Her har jeg 
repræsenteret DN for Vesthimmerland, Viborg og Skive-Salling.  

Der kommer et Kystvandråd version 2 der skal sætte skub i vådlægninger, omlægninger 
og andet.  

30 fjorde på 30 dage er initieret af DN Limfjordsgruppen, hvilket vi arbejdede med ved 
starten på stafetten 21/8 på Skive Havn. Den sluttede på Christiansborg Slotsplads fredag 
20/9, hvor vi også var med.  

Muslingeanlæg fylder stadig alt for meget – der sker noget – og der sker ingenting. 
Moratoriet er der stadig, dvs. ingen nye anlæg, men hvordan skal det så se ud? Sven 
Hørup ved mere end meget om dette område. 

 

3. Spydspidsgruppen drikkevand 

Lokalt er alle vandværker blevet kontaktet. Og der er svar fra en del. Deadline er 31/12 24 
mht. aftaler. Frank Kruse Jacobsen og Frits Mohr Laursen  arbejder med dette. 

 

4. Råstoffer og fredningen af Bakkelandet Fur 

Fredningen af Bakkelandet Fur lader vente på sig i Miljø- og Fødevarestyrelsen, der 
fastsætter erstatninger. Primo 2025 er alt på plads.  

Desuagtet kan molerindustrien søge om indvinding efter gældende lov. Vi har givet 
høringssvar mht. bakkekronen og de glaciale hængedale omkring Emmelstensvej og 
Odinshøj og Bette Jenses Hyw vej. De er aldeles uerstattelige og de landskabelige 
værdier for os er væsentlig højere end hensynet til industriens behov for moler.  

Vi afventer udvidet miljøkonsekvensrapport samt Region midtjyllands behandling. 
Råstofplan 2020 kommer nok også frem i lyset inden længe.  

5. VE-anlæg 

Det er svært at vide hvor kommunen vil arbejde og hvad der sker. Vi har fingeren på 
pulsen, har været på besigtigelse i Nordfjends, har tilbudt TMU-en rundvisning, har tilbudt 
ekskursion til Lemvig og høre og se hvad der her er gjort. Vi er i pause. Niels Odgaard,  

6.Adhoc - sager 

Der har været mange her og nu sager, gylle udslip i Vestsalling med efterfølgende 
okkerforurening, mulige flagermus i træer ved Marienlyst, Halte Helle med parkering og 
anvisninger. 

Treparten bliver et selvstændigt arbejdsområde – hvordan vil den nære fremtid vise, når 
Treparten er besluttet. 

 



Punkt. 3   valg af bestyrelsesmedlemmer 

 Anni Oppelstrup valgt for 2 år  

 Frank Kruse Jacobsen valgt for 2 år  

Valg af suppleanter 

 Jan Opstrup valgt for 1 år 

 Mai Mortensen valgt for 1 år 

 

Punkt. 4   forslag  

 Ingen   

 

Punkt. 5   evt. 

Niels Odgaard modtog tak for mange års bestyrelsesarbejde    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



LAD FJORDENE GLIMTE SÅ KLART SOM GLAS 
Mel: Blæsten går frisk over Limfjordens vande 

 
 

1. Kom alle venner af fjordenes vande syng 
jer nu klar til vågen dyst 
hør vores stemmer som bølger mod strande 
fylder med toner hver en kyst. 
Fra hjerterne strømmer en kampsangs ord som 
stiger fra Hjarbæk til Præstø Fjord. 

 
2. Luften er fæl over fjordenes vande 

plumrede vige, hvor alger bor. Fiskene 
gisper i sølle bestande vandet så 
grumset, at intet gror. 
Alle som elsker det glitrende vand 
stå op nu og kæmp for vor fjord og strand! 

 
3. Drømmen er stærk over fjordenes vande: Vi vil 

ha' fjorde med liv igen! 
Vejen er velkendt og her må vi sande: Mindre er 
mere i livets ring. 
Når bonden gi'r afkald på agerjord, bli'r 
vandet snart renset i å og fjord. 

 
4. Solen står op over fjordenes vande Håbet er 

spiret som bændeltang1. Folket kan sejle 
med knejsende pande, nynnende 
handlingens hyldestsang. Når havlivet trives 
med ilt og plads, 
vil fjordene glimte så klart som glas! 

 
 

 
Nina Tofte Hansen, Skive Fjord aug. 2024 

 

 
1 Bændeltang er et andet navn for ålegræs.  
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